
1

Protokół
z XXII sesji Rady Miasta Malborka

odbytej w dniu 23 sierpnia 2012

Sesja odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miasta i trwała od godz. 11:00 do godz. 14:30.

ad do pkt 1
Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Miasta Arkadiusz Mroczkowski, który
przywitał radnych, Burmistrza Miasta i jego zastępców, kierowników jednostek podległych,
prezesów spółek komunalnych, naczelników UM, przedstawicieli mediów (środków
masowego przekazu) oraz mieszkańców Malborka.

Na podstawie listy obecności - stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu - stwierdził, że
w sesji biorą udział wszyscy radni ( stan Rady wynosi 21 radnych). A zatem sesja jest
prawomocna do podejmowania uchwał.

ad do pkt 2
Przyjęcie porządku obrad.

Do porządku obrad, który radni otrzymali, Przewodniczący wniósł poprawkę tj. na
wniosek Burmistrza dodał projekt uchwały w sprawie przystąpienia miasta Malborka do
projektu pn.”Cyfrowo połączeni II”. Projekt ten zamieszcza w porządku w pkt 8 j. Nadmienił,
że jest to projekt intencyjny.

Porządek sesji jest następujący:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Informacja o realizacji programu rewitalizacji miasta.
5. Sprawozdanie z działalności spółek za 2011 rok, których organem założycielskim jest

miasto Malbork.
6. Zapytania i interpelacje radnych.
7. Opinia Rady w sprawie odstąpienia od prawa pierwokupu nieruchomości niezabudowanej

przy ul. Grudziądzkiej w Malborku.
8. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmiany wieloletniej prognozy finansowej – VI zmiana (ref.  Skarbnik Miasta
Małgorzata Pilarska-Downar);

b) zmian budżetu Miasta na 2012 rok – X zmiana (ref. Skarbnik Miasta Małgorzata
Pilarska-Downar);

c) zmiany Uchwały Rady Miasta Malborka Nr XX/226/12 z dnia 28 czerwca 2012 r.
o podwyższeniu kapitału w spółce Centrum Aktywnego Wypoczynku (Prezes
CAW Piotr Sadowski);

d) zmiany Studium Uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego
miasta Malborka dla terenu położonego w południowej części miasta Malborka, w
granicach określonych na załączniku graficznym do niniejszej uchwały (ref.
Geodeta Miasta Ryszard Gąsowski);

e) nadania nazwy dla dawnej ulicy Solnej (ref. Geodeta Miasta Ryszard Gąsowski);
f) przyjęcia raportu końcowego z wykonania „Programu Ochrony Środowiska dla

Miasta Malborka do roku 2011 z perspektywą na lata 2012-2015” (ref. Naczelnik
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Wydziału GKO Barbara Kozicka);
g) przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla miasta Malborka na lata 2012-2015

z uwzględnieniem perspektywy na lata 2016-2019” (ref. Naczelnik wydziału GKO
Barbara Kozicka);

h) zmiany uchwały zmieniającej nazwę Miejskiego Domu Kultury w Malborku i
nadania jednostce nowego statutu  (ref. Naczelnik Wydz. OKS Jolanta
Leszczyńska).

i) zmiany uchwały dot. przekształcenia szkół podstawowych w Malborku (ref.
Naczelnik Wydz. OKS Jolanta Leszczyńska);

9. Upoważnienie Komisji Rewizyjnej do rozpatrzenia skargi Antoniego Latkiewicza.
10. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
11. Informacja na temat protokółu z XXI sesji Rady Miasta Malborka.
12. Komunikaty i wolne wnioski.
13.  Zakończenie sesji.

Uwagi do porządku:
Radny Dariusz Kostrzewa zwrócił uwagę, że podejmując uchwałę w sprawie zmian w statucie
Centrum Kultury i Edukacji powinien być uchwalony tekst jednolity. Wnioskuje zatem by
zobligować do opracowania tekstu jednolitego, albo zdjęcie tego projektu z porządku sesji
celem dopracowania.

Radny J.T.Wilk poparł wniosek przedmówcy o zdjęcie z obrad w/w projektu uchwały.

Przewodniczący Rady udzielił głosu zastępcy Burmistrza Maciejowi Ruskowi, który
powiedział: w tym projekcie nie ma błędów ani formalnych, ani merytorycznych, były, ale są
poprawione. Propozycja radnego Kostrzewy o uchwaleniu tekstu jednolitego jest słuszna, ale
tekstu jednolitego nie uchwala się po każdej zmianie, jest to wskazane po kilku zmianach. W
tym przypadku zwracam się o podjęcie tej uchwały, gdyż jest to związane z regulacjami
podatkowymi i dlatego zależny nam na czasie.

Radny D.Kostrzewa zapytał, czy przeniesienie tego projektu na następną sesję skomplikuje
sprawy finansowe? Jeżeli tak, to jest skłonny wycofać wniosek.

Zastępca Burmistrza M.Rusek potwierdził, iż są to ważne sprawy finansowe związane z
podatkiem VAT.

Radny K.Grylak – czy w tym projekcie są wady prawne?

Zastępca Burmistrza – stwierdzam, że ani formalne, ani prawne wady nie istnieją.

Radny S.Berliński – jeżeli ten projekt zawiera jakieś wady, to będzie można go odrzucić po
dyskusji w odpowiednim punkcie porządku.

Radny D.Kostrzewa – widzę, że wywołałem dyskusję, ale moim celem było to, by dokumenty
a konkretnie statuty były przejrzyste, ale   może zawrzyjmy kompromis. Jeśli pan Burmistrz
zobliguje pracowników do opracowania tekstu jednolitego, to jestem skłonny wycofać
wniosek.
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Burmistrz Miasta A.Rychłowski - zasięgniemy opinii radcy prawnego, jeżeli opracowanie
tekstu jednolitego, po tej pierwszej poprawce, będzie konieczne, to tekst jednolity będzie
opracowany.

Po uzupełnieniu porządek sesji jest następujący:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Informacja o realizacji programu rewitalizacji miasta.
5. Sprawozdanie z działalności spółek za 2011 rok, których organem założycielskim jest

miasto Malbork.
6. Zapytania i interpelacje radnych.
7. Opinia Rady w sprawie odstąpienia od prawa pierwokupu nieruchomości

niezabudowanej przy ul. Grudziądzkiej w Malborku.
8. Podjęcie uchwał w sprawie:

j) zmiany wieloletniej prognozy finansowej – VI zmiana (ref.  Skarbnik Miasta
Małgorzata Pilarska-Downar);

k) zmian budżetu Miasta na 2012 rok – X zmiana (ref. Skarbnik Miasta Małgorzata
Pilarska-Downar);

l) zmiany Uchwały Rady Miasta Malborka Nr XX/226/12 z dnia 28 czerwca 2012 r.
o podwyższeniu kapitału w spółce Centrum Aktywnego Wypoczynku (Prezes
CAW Piotr Sadowski);

m) zmiany Studium Uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego
miasta Malborka dla terenu położonego w południowej części miasta Malborka, w
granicach określonych na załączniku graficznym do niniejszej uchwały (ref.
Geodeta Miasta Ryszard Gąsowski);

n) nadania nazwy dla dawnej ulicy Solnej (ref. Geodeta Miasta Ryszard Gąsowski);
o) przyjęcia raportu końcowego z wykonania „Programu Ochrony Środowiska dla

Miasta Malborka do roku 2011 z perspektywą na lata 2012-2015” (ref. Naczelnik
Wydziału GKO Barbara Kozicka);

p) przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla miasta Malborka na lata 2012-2015
z uwzględnieniem perspektywy na lata 2016-2019” (ref. Naczelnik wydziału GKO
Barbara Kozicka);

q) zmiany uchwały zmieniającej nazwę Miejskiego Domu Kultury w Malborku i
nadania jednostce nowego statutu  (ref. Naczelnik Wydz. OKS Jolanta
Leszczyńska).

r) zmiany uchwały dot. przekształcenia szkół podstawowych w Malborku (ref.
Naczelnik Wydz. OKS Jolanta Leszczyńska);

s) przystąpienia Miasta Malbork do projektu p.n.”Cyfrowo połączeni II” (ref.
zastępca Burmistrza Maciej Rusek).

9.   Upoważnienie Komisji Rewizyjnej do rozpatrzenia skargi Antoniego
Latkiewicza.

10. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
11. Informacja na temat protokółu z XXI sesji Rady Miasta Malborka.
12.   Komunikaty i wolne wnioski.
13.  Zakończenie sesji.
Przewodniczący poddał pod głosowanie powyższy porządek sesji, który radni zaakceptowali
jednomyślnie.
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ad do pkt 3
Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
Sprawozdanie radni otrzymali na piśmie  i stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Zapytania radnych:
Radny M.Charzewski zwrócił się o:
 rozszerzenie informacji dot. spotkania z Wojewodą w sprawie obwodnicy i drugiej

nitki mostu;
 informację w spr. pisma działkowiczów;

Radny K.Grylak – 10 sierpnia br. odbyło się spotkanie w sprawie projektu realizowanego
przez organizacje pozarządowe „Omnibus”, jaki jest efekt tego spotkania? Jakie korzyści będą
miały organizacje z tego projektu. Zapytał też o rezultat spotkania z działkowiczami.

Zastępca Burmistrza M.Rusek poinformował, że w ramach projektu „Omnibus” podpisaliśmy
porozumienie z fundacją z Tczewa. W przekonaniu Burmistrza jest to bardzo potrzebny
projekt , bo on ma wiele segmentów, ale zasadniczym jest akademia dla członków
najrozmaitszych stowarzyszeń. Obejmuje ona kilkadziesiąt godzin szkoleń na temat
zdobywania funduszy zewnętrznych. Jeżeli stowarzyszenia będą potrzebowały specyficznej
wiedzy związanej         i ich działalnością, także może być to finansowane. Ten projekt jest
finansowany w 100 procentach.

Z działkowcami odbyły się dwa spotkania: pierwsze w bardzo szerokim gronie i
drugie w UM. Na obu spotkaniach pan Burmistrz podkreślał, że podtrzymuje stanowisko
wyrażone na sesji. Rzeczywiście wpłynęło pismo o to by Burmistrz te zapewnienia wyrażone
na sesji potwierdził na piśmie. Po konsultacjach z planistą i radca prawnym uważamy, że z
punktu widzenia planistycznego taki zapis nie jest możliwy w takim dokumencie jak Studium
Uwarunkowań, natomiast jest możliwy w planie zagospodarowania, w momencie kiedy
zostanie wyłożony. Najbardziej interesy działkowiczów chronią zapisy planu
zagospodarowania przestrzennego.

Burmistrz Miasta A.Rychłowski – spotkanie z Wojewodą w sprawie II nitki mostu i
obwodnicy miało na celu przygotowanie ścieżki legislacyjnej tj. wydania w końcowym etapie
decyzji o lokalizacji inwestycji. Na spotkaniu obecny był dyrektor Oddziału Gdańskiego
Generalnej Dyrekcji Budowy Dróg i Mostów. Wymieniliśmy informacje o przebiegu zadań.
Projekt II nitki mostu będzie gotowy niebawem a wczesną wiosną projekt obwodnicy miasta
Malborka. Po 13 sierpnia przebywałem na urlopie, ale przerwałem go wczoraj, ponieważ
musiałem się spotkać w Ministerstwie Transportu i w Ministerstwie Infrastruktury w sprawie
działań związanych z obwodnicą. Obecnie całe działania lobbingowe zmierzają do
zakwalifikowania tych inwestycji do realizacji.

Burmistrz podziękował dyrektorce CEiK Aleksandrze Kapejewskiej i dyrektorce MWC
Magdalenie Marszałkowskiej za wzorową realizację spektaklu Magic Malbork. Impreza staje
się główną imprezą promującą miasto. W tym roku przybyło do nas wiele osobistości.

ad do pkt 4
Informacja o realizacji programu rewitalizacji miasta.
Informację radni otrzymali na piśmie i jest ona załącznikiem nr 3 do protokołu.
Pytań nie było. Informację przyjęto do wiadomości.
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ad do pkt 5
Sprawozdanie z działalności spółek za 2011 rok, których organem założycielskim jest miasto
Malbork.
Sprawozdanie jw. radni otrzymali na piśmie i stanowi ono załącznik nr 4 do protokołu.

Zapytania radnych:
Radny K.Grylak – jakie premie przyznane zostały prezesowi spółki PWiK? Z jakiego klucza
były przyznawane nagrody pracownikom?
Prezes PWiK Krystyna Babirecka poinformowała, że z kwoty podziału zysku nagrody
otrzymali pracownicy, prezes nie otrzymał z niej żadnych pieniędzy. Nagrody są przydzielane
zgodnie z podpisanym układem zbiorowym zaakceptowanym przez związki zawodowe. Po
każdym roku kalendarzowym jeśli jest taka możliwość przydzielane są nagrody roczne. Układ
zbiorowy zezwala na podział 8,5%. W ubiegłym roku było mniej, bo nie było takiego zysku.
Każdy kierownik złożył propozycje swoim pracownikom wedle uznania, następnie te
propozycje były uzgadniane z prezesem.
Innych pytań nie było. Sprawozdania były opracowane szczegółowo     i omówione na
Komisji Finansowo-Budżetowej.

ad do pkt 6
Zapytania i interpelacje radnych.
Radna Alicja Osińska, w imieniu mieszkańców ul. Okopowej zwraca się o remont tej ulicy.
Jest dziura na dziurze, chodnik jest tylko po jednej stronie ulicy. W tej sprawie interweniował
już radny Z.Kowiel.

Radna W.Klepacka – od 1 października br. wzrasta kryterium dochodowe uprawniające do
skorzystania z pomocy społecznej. Zwiększy się więc krąg osób potrzebujących pomocy.
Natomiast więcej rodzin nabędzie uprawnienia do stypendium socjalnego dla uczniów. Czy w
związku z tym, będzie jakaś korekta środków? Czy w II półroczu rodziny będą mogły
skorzystać z tego rodzaju pomocy?

Radny K.Grylak – czy uległy zmianie pierwotne postanowienia w stosunku do nieruchomości
przy ul. Piastowskiej (Kędziora) i ul. 17 Marca. Chodzi o termin realizacji inwestycji, które
zostały przesunięte o 2 lata czyli do roku 2012.
Radny dostrzega, iż miasto jest zagrożone katastrofą budowlaną. Przy supermarkecie
E.Leclerc jest wysunięta pęknięta belka, która stwarza niebezpieczeństwo.

Radny M.Charzewski w sprawie ul.Bema – w 2010 r. Agencja Mienia Wojskowego sprzedała
teren prywatnej osobie sprzedając jednocześnie drogę dojazdową. Skutkiem tego część
mieszkańców nie ma możliwości dojazdu do własnej posesji. Jedynie za zgodą właściciela. W
lipcu 2010 r. Burmistrz odpisał, że miasto nie jest zainteresowane zakupem działki.
W związku z tym pyta:
 Jaki był poziom rekompensaty proponowanej przez AMW przy sprzedaży

bezprzetargowej na rzecz miasta?
 Czy niezasadne pod względem finansowym było zakupienie działki, wytyczenie drogi

i sprzedanie pozostałości? Jakie to by spowodowało skutki finansowe dla miasta?
 Czy Burmistrz podtrzymuje swoją wypowiedź z 2010 r., że do czasu uchwalenia planu

zagospodarowania przestrzennego dla tego terenu, nie można na ul. Bema prowadzić
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żadnej inwestycji?
 W jaki sposób Burmistrz rozwiąże sytuację mieszkańców, którzy

nie mają innego dojazdu jak przez teren prywatny?
 Wzdłuż drogi stają znaki drogowe. Jaka jest moc tych znaków, skoro drogi już nie

ma?

Radna B.Piątkowska – zwróciła się o udostępnienie jej mapki dzielnicy Południe z
uwzględnieniem właścicieli terenów. Wnioskowała też o ustawienie większej ilości koszów
na śmieci.

Radny D.Kostrzewa – wrócił do interpelacji z czerwca br. w sprawie krzyżowania się dróg
żywnościowych w Przedszkolu Nr 8. Sytuacja taka jest niedopuszczalna prawnie.
Przewodniczący Rady poinformował, że odpowiedzi na interpelacje i zapytania zostaną
udzielone w pkt.10.

ad do pkt 7
Opinia Rady w sprawie odstąpienia od prawa pierwokupu nieruchomości niezabudowanej
przy ul. Grudziądzkiej w Malborku.
Wniosek do Rady Miasta o opinię w sprawie jw. wniósł Burmistrz Miasta (pismo z dnia
01.08.2012 wraz z następującymi załącznikami:

- aktem notarialnym Rep.A 3951/2012 wraz z opinią radcy prawnego,
 zaświadczeniem o przeznaczeniu terenu w planie zagospodarowania przestrzennego,
 wyrysem z mapy ewidencyjnej

stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Inspektor R.Gąsowski naświetlił  sprawę: na ręce Burmistrza wpłynęła umowa warunkowa, w
wyniku której spółka ECO Malbork sprzedała na rzecz PHU „Domex” nieruchomość
składającą się z działek 109/40 i 109/37 o łącznej powierzchni 2080 m kwadratowych.
Kompetencje orzekania o prawach pierwokupu są wyłączna domena Burmistrza, jednak w
tym wypadku nastąpił konflikt interesów, albowiem współwłaścicielem w spółce, która
nabyła nieruchomość jest żona Burmistrza. W związku z tym zaistniała konieczność
rozszerzenia uprawnień Burmistrza i przekazania sprawy do decyzji Rady Miasta, albowiem
Rada jest organem kompetentnym do orzekania w sprawach
zbywania i nabywania nieruchomości.
Przedmiotowa nieruchomość jest przy ul. Grudziądzkiej, przeznaczona pod budownictwo
mieszkaniowe. Intencją korzystania z prawa pierwokupu jest przede wszystkim nabywanie
nieruchomości w ramach tego typu transakcji z przeznaczaniem na realizacje celów
publicznych. W tym przypadku taka potrzeba nie zachodzi, albowiem Miasto nie przewiduje
lokalizacji inwestycji pożytku publicznego, ponadto w budżecie miasta nie są zabezpieczone
środki na zakup. Wg opinii wydziału, który reprezentuję, korzystanie z prawa pierwokupu nie
jest uzasadnione.

Przewodniczący Rady zwrócił się do Przewodniczących komisji o wyrażenie opinii komisji:
 Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej Józef Barnaś – opinia Komisji jest

pozytywna.
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji –

Komisja wyraziła opinie pozytywną w sprawie wniosku Burmistrza o odstąpienie od
prawa pierwokupu przedmiotowej posesji.
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 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta poinformował,
że opinia Komisji jest pozytywna.

Dyskusja
Radny K.Grylak – podstawą do wyrażenia opinii jest konflikt interesów. Z opinii prawnej (z
2009 roku) dowiaduję się, że sformułowanie konflikt interesów jest pojęciem nieostrym,
dlatego proszę pana Przewodniczącego o wyrazistsze skonkretyzowanie problemu.
Uważam, że podejrzewanie o konflikt interesów przy rozdzielności majątkowej jest co
najmniej niestosowne, karygodne a nawet bezczelne.
Interesuje mnie stanowisko prezesa MTBS czy ta nieruchomości nie przydałaby się na
budownictwo MTBS?
Inspektor Gąsowski wyjaśnił, że termin „konflikt interesów” to polega on na tym, że przy
rzetelnej ocenie sytuacji Burmistrz miałby orzekać w sprawie, w której ewidentnie
uczestniczy w formie postępowania majątkowego jego żona, uważamy, że jest to konflikt
interesów majątkowych gminy i osoby fizycznej będącej bezpośrednio w związku z osobą
zainteresowana czyli nabywcą. A zatem konflikt interesów jest  właściwym określeniem.
Podobnie stwierdzają nasi prawnicy. Opinię prawną państwo radni otrzymali.

Przewodniczący zwrócił się do Prezesa MTBS o ustosunkowanie się do wypowiedzi radnego
Grylaka.
Prezes MTBS Bogdan Kułakowski, odparł, że spółka miejska dysponuje uzbrojonymi
terenami pod budowę czterech budynków na Osiedlu Południe. I ten teren na najbliższe lata
jest wystarczający.

Burmistrz stwierdził, że spółka, która nabywa działkę, działa na podstawie statutu i nie ma
podstaw do ingerencji w jej działalność, ale cieszyłby się gdyby opinia Rady była negatywna,
czyli nie zezwalająca na odstąpienie od prawa pierwokupu. Nie byłoby wówczas na mnie
cienia wątpliwości. Nie możemy zabronić ECO sprzedawania terenów. Był przetarg,
przystąpiła do niego jedna firma. Nie mam wpływu na spółkę, ale jeśli radni uważają tę
transakcję za niestosowna, to proszę głosować przeciw odstąpieniu. Dla mnie będzie to
wygodniejsza sytuacja.

Radna A.Osińska – uważam, że działania są zgodne z prawem. Nabywca na tym terenie
będzie budować budynek mieszkalny i to właśnie jest przeznaczenie pro społeczne.

Radny K.Grylak – podkreślam, że ja nie jestem przeciwny, by tę działkę kupiła firma, którą
prowadzi żona Burmistrza i nie uważam, że tu zachodzi jakikolwiek konflikt interesów.

Radny J.Barnaś – gdybyśmy tę działkę chcieli przeznaczyć pod budownictwo TBS jak
sugerował radny K.Grylak, to też musielibyśmy ja kupić i przekazać Spółce TBS w aporcie.
Wszyscy wiemy jaka jest sytuacja budżetu miasta. Nas nie stać obecnie, aby wyłożyć
pieniądze na kupno tej nieruchomości. Możemy zagłosować przeciw, ale wówczas będziemy
musieli tę nieruchomość kupić.

Radny D.Kostrzewa – uważam, że nie wszyscy zrozumieli wypowiedź pana radnego Grylaka,
nie powiedział krytycznego słowa o odstąpieniu, wręcz stwierdził, iż jest zbędna decyzja
Rady, ponieważ ta sprawa leży w kompetencji Burmistrza. Ja mogę zagłosować przeciwko,
ale musiałbym wskazać środki w budżecie na ten cel.



8

Radny J.T.Wilk – merytorycznie nie odnoszę się do tego, ale chciałem zwrócić uwagę na dwa
zapisy KPA. Uważam, że początkiem tej dyskusji jest wadliwa opinia prawna, która spłyca
zagadnienie. Zapis art 24 §1 stanowi kto powinien wyłączyć się z postępowania w sprawie i
właśnie Burmistrz powinien się wyłączyć, ponieważ sprawa dot. jego żony. A więc powinna
być wydana decyzja o wyłączeniu się ze sprawy. Art. 25 stanowi o wyłączeniu się organu
jakim jest Burmistrz. Wojewoda wyznacza organ, który się tym zajmie. Jeżeli miasto nie ma
w tym interesu, to nie mam nic przeciwko temu, by kupiła tę nieruchomość żona Burmistrza.
Jednak trzeba zachować procedury. Może nie mam racji, ale z doświadczenia ostrzegam.

Inspektor R.Gąsowski – były rozważania w tym kierunku jak sugeruje radny J.T.Wilk, ale w
sprawie prawa pierwokupu oświadczenie jest jest możliwe w ciągu 30 dni. Jeżeli Rada Miasta
dzisiaj określi, że nie powinno się korzystać z prawa pierwokupu, albowiem nie jest to
ekonomicznie ani gospodarczo uzasadnione, wówczas odczekamy do końca owych 30 dni i
strona będzie mogła zawrzeć umowę sprzedaży.

Radny K.Grylak
Sytuacja jaka zaistniała pokazuje, że od początku glosowanie  w tej sprawie procedura
powinno wyglądać inaczej. Rada Miasta powinna w takiej sytuacji postanowić o posiedzeniu
zamkniętym i to bez udziału osoby zainteresowanej, która recenzuje wypowiedzi i mają
sposób opaczny. Powiedziałem, że nie zachodzi żaden konflikt interesów.

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza o odstąpienie od prawa
pierwokupu nieruchomości niezabudowanej przy ul. Grudziądzkiej w Malborku – za było 17
głosów, przeciwnych nie było, wstrzymujące się 4.

ad do pkt 8
a) Projekt uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej – VI zmiana

uzasadniła Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska-Downar, która powiedziała: projekt
uchwały zawiera aktualizacje 2 załączników: danych liczbowych i przedsięwzięć. Drugi
załącznik daje upoważnienie Burmistrzowi do zaciągania zobowiązań, które wykraczają
poza rok budżetowy w zakresie wprowadzonych przedsięwzięć. Nowymi
przedsięwzięciami są: sporządzanie miejscowych planów zagospodarowania
przestrzennego oraz zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania
miasta, aktualizacja limitu wydatków w projekcie „Cyfrowo połączeni”, anulowano
wartość zadania usługi prawne. W zał. nr 1 zaktualizowano dane liczbowe w zakresie
zbiorczym przedsięwzięć oraz wynikających ze zmian budżetowych dokonanych
uchwałami Rady Miasta lub zarządzeniami Burmistrza.

Omawiany projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez następujące Komisje
Rady:

- Finansowo-Budżetową
 Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji.
 Rozwoju Gospodarczego i promocji Miasta.

Zapytań ani wniosków nie było.

Przewodniczący Rady A.Mroczkowski poddał projekt uchwały pod głosowanie: za było 20
głosów, przeciwnych nie było, wstrzymujący się 1 głos.
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W wyniku głosowania Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr XXII/233/12 w sprawie zmian
wieloletniej prognozy finansowej – VI zmiana (uchwała stanowi zał. nr 6 do protokołu).

b) Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta na 2012 rok – X zmiana
uzasadniła Skarbnik Miasta: w projekcie uchwały dokonano zmiany dochodów
budżetowych zgodnie z zał. nr 1, dokonano zmiany wydatków budżetowych zgodnie z
zał. nr 2. W wyniku tych zmian wynik budżetu nie uległ zmianie. Zaktualizowano
również zał. nr 3 – plan dochodów własnych jednostek budżetowych. Budżet Miasta
po zmianach wynosi: dochody budżetowe – 99.486.026 zł, wydatki budżetowe –
108.482.233 zł,  przychody - 14.182.108 zł, rozchody – 5.185.901 zł.

Powyższy projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały komisje:
 Finansowo-Budżetowa,
 Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji,
 Rozwoju Gospodarczego i promocji Miasta,
 Oświaty, Kultury i Sportu,
 do Spraw Społecznych.

Radny K.Grylak zapytał, czy przenosząc środki z inwestycji kanalizacja sanitarna
Międzytorze na działalność bieżącą, ta inwestycja na tym nie ucierpi?
Odpowiedzi udzielił naczelnik wydz. IZP Roman Milanowski, który powiedział: kolej tworzy
dokumentację na zmianę lokalizacji kanalizacji i na razie nie będą te środki wykorzystane.
Inwestycja na tym nie ucierpi.

Radny M.Charzewski – w nawiązaniu do przedmówcy zapytał czy właściwie te środki będą
wykorzystane, czy nie ma pilniejszych potrzeb niż fontanna, trybuny czy przystań? Na remont
czeka ulica Okopowa, która jest w fatalnym stanie, czy jeszcze inne ulice. Zapytał również
czy na deptak razem z fontanną potrzebne będą dalsze środki?
Wiceburmistrz M.Rusek poinformował, że infrastruktura na całej Pętli Żuławskiej będzie w
promocji udostępniana nieodpłatnie. Jednak pewne wydatki musimy ponosić. Podobnie z
fontanna potrzebna jest jej konserwacja. Zaplanowany budżet jest modyfikowany przez życie.
Więcej pytań nie było.

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie w wyniku którego 17 było za, 1
przeciw i 3 wstrzymało się a zatem Rada Miasta większościa głosów podjęła Uchwałę Nr
XXII/234/12 w sprawie zmian budżetu miasta – X zmiana (treść uchwały stanowi zał. nr 7
do protokółu).

c) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Miasta Malborka Nr XX/226/12 z
dnia 28 czerwca 2012 r.  o podwyższeniu kapitału w spółce Centrum Aktywnego
Wypoczynku sp. z o.o. uzasadnił dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji Piotr Sadowski
następująco: obecny projekt od poprzednio podjętej uchwały różni się treścią § 1 i
otrzymuje brzmienie:

„o kwotę 5.563.000 zł i pokrycie go aportem rzeczowym w postaci zabudowanych
nieruchomości obejmujących działki 7, 8, 9, 5/1, 26/1 Obręb ewidencyjny 4 (jak w załączniku
nr 1 do niniejszej uchwały) położonej przy ul. Parkowej zabudowanej:
pawilonem kawiarni
pawilonem sanitarnym 1
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pawilonem kuchennym
ustępem naziemnym
budynkiem administracyjnym
częścią gospodarczą budynku administracyjnego
pawilonem sanitarnym 2
budynkiem hotelowym wraz z 10 domkami campingowymi i polem campingowym
stadionem sportowym wraz z zadaszeniem trybuny stadionu
zadaszeniem sceny
budynkiem socjalnym dla pracowników
kortami tenisowymi
boiskami do siatkówki i koszykówki
w zamian za objęcie 11 126 udziałów po 500 zł każdy”.

Jest to aport nieruchomości zabudowanych do spółki CAW.

Powyższy projekt został  zaopiniowany pozytywnie przez:
 Komisję Finansowo-Budżetową,
 Komisję Rozwoju Gospodarczego i promocji Miasta,
 Komisję Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunik.,
 Komisję Oświaty, Kultury i Sportu.

Radny D.Kostrzewa – z doświadczenia wiem, że włączając nieruchomości trzeba było
odprowadzać VAT, więc radzę zasięgnąć dokładnej informacji w tym zakresie.
Zastępca Burmistrza M.Rusek zapewnił, iż wszystko jest w porządku, informacji zasięgano.
Wobec powyższego Przewodniczący Rady Miasta poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Rada Miasta głosami: za 17, przy 2 przeciwnych i 3 wstrzymujących się podjęła Uchwałę Nr
XXII/235/12 zmieniającą Uchwałę Rady Miasta Malborka Nr XX/226/12 z dnia 28
czerwca 2012 r. o podwyższeniu kapitału w spółce Centrum Aktywnego Wypoczynku sp.
z o.o. (treść uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu).

d) Projekt uchwały zmiany Studium Uwarunkowań i kierunków zagospodarowania
przestrzennego miasta Malborka dla terenu położonego w południowej części miasta
Malborka, w granicach określonych na załączniku graficznym do niniejszej uchwały
uzasadnił inspektor R.Gąsowski: Do Burmistrza Miasta Malborka dnia 10.05.2012 r
wpłynął wniosek Powiatu Malborskiego w sprawie zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego dla  terenu położonego w południowej części
Miasta Malborka, przy kanale Ulgi i umożliwienie wprowadzenia na tym terenie
zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej, wielorodzinnej, usług, układu drogowego,
oraz zieleni urządzonej. Uchwała o przystąpieniu do zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego została podjęta w dniu 21.05.2012 r. Obecne zapisy
Studium uwarunkowywań i kierunków zagospodarowania przestrzennego
uniemożliwiają wprowadzenie w/w zmian. Aby umożliwić realizację uchwały o
przystąpieniu do opracowania miejscowo planu w zakresie określonym wnioskiem
Powiatu Malborskiego przystępuje się do powyższej zmiany studium uwarunkowań i
kierunków zagospodarowania przestrzennego.

Przewodniczący zwrócił się o przedstawienie opinii w sprawie  projektu uchwały.
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Radny A.Zawadziński – przewodniczący - poinformował, że omawiany projekt został
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta.

Radny J.Barnaś – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej poinformował, że opinia
tej komisji też jest pozytywna.
Pozytywną opinię wyraziła również Komisja Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i
Komunikacji.

Radny K.Grylak – otrzymał pismo od działkowiczów, którzy wyrażają swój głęboki niepokój
i żądają gwarancji. Uważam, że jest to właściwe. Niech Burmistrz da gwarancje, że byt
działkowców na tym gruncie nie zostanie zagrożony.

Zastępca Burmistrza M.Rusek – przedkładamy Wysokiej Radzie projekt uchwały w takim
samym kształcie, dlatego, że z punktu widzenia planistycznego nie ma sensu ten zapis w tego
typu dokumencie. Nie ma on żadnej mocy z punktu widzenia prawnego, to nie będzie
gwarancja. Na taką gwarancję będzie czas przy wyłożeniu planu. Pojawiła się myśl, aby te
tereny zielone, na których są działki wyłączyć z opracowania tego plany, ale działalibyśmy
wbrew interesom działkowców. Najmocniej w prawie Polskim chroni ich interesów plan
zagospodarowania przestrzennego. Jak najbardziej chcę zadbać o interes użytkowników
działek. Opieram się na wiedzy ekspertów.

Burmistrz Miasta A.Rychłowski – rozważam złożenie uwag, które będą zabezpieczać interesy
działkowców na etapie wyłożenia planu, kiedy takie uwagi można zgłaszać. Obecnie nie jest
to odpowiedni czas, jest to niemożliwe i nie dyskutujmy o rzeczach, które nie są realne.

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: za głosowało 15 radnych , przeciw
2, wstrzymało się 4.
W wyniku głosowania Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr XXII/236/12 w sprawie zmiany
Studium Uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta
Malborka dla terenu położonego w południowej części miasta Malborka, w granicach
określonych na załączniku graficznym do niniejszej uchwały (uchwała stanowi załącznik
nr 9 do protokółu).

e) Projekt nadania nazwy dla dawnej ulicy Solnej uzasadnił inspektor R.Gąsowski
następująco: proponuje się, aby ulica otrzymała nazwę Heleny i Stanisława
Sierakowskich rodziców siedmiorga dzieci, właściciele  majątku w Waplewie (ziemia
malborska), rozstrzelani w 1939 r. przez Niemców w zbiorowej egzekucji, wraz z
córką i jej mężem.

Stanisław Sierakowski (ur. w 1891 r. w Waplewie, zm. w 1939 r. w Rypinie) pochodził z
zamożnej rodziny właścicieli ziemskich w Waplewie i Osieku Rypińskim. W czasach
gimnazjalnych spędził tydzień w więzieniu za działalność w kółku Filomatów Pomorskich.
Uczestniczył w przygotowaniu plebiscytu narodowościowego. Po 1919 r. współtworzył
Związek Polaków w Prusach Wschodnich, a następnie Związek Polaków w Niemczech.
Wybrany jego pierwszym prezesem. W pierwszym okresie finansował działalność Związku
Polaków w Niemczech. Częste podróże podejmowane w ramach działalności politycznej
finansował z własnych pieniędzy. Zaciągał liczne kredyty, których na skutek kryzysu nie był
w stanie spłacić, co stało sie przyczyną utraty większości majątku waplewskiego. Od licytacji
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majątku uratowała go pożyczka udzielona przez rząd polski. Po przejęciu władzy przez
NSDAP opuścił Niemcy i osiadł w majątku osieckim.

Helena Sierakowska z domu Lubomirska (ur. 1895 r. w Przeworsku koło Łańcuta, zm. 1939
r. w Rypinie). W 1917 r. stanęła na czele komitetu zbierającego dary dla poszkodowanych
przez wojnę Polaków z Kongresówki. W 1920 r. przeprowadzono plebiscyt, w którym
ludność zamieszkująca Warmię, Mazury i ziemie malborskie miała zdecydować, czy chce
przyłączenia tych ziem do odrodzonego państwa polskiego czy ich pozostawienia w granicach
Prus Wschodnich. Podczas plebiscytu była animatorką polskości i finansowała wolontariuszy
sprawy polskiej. Wyniki plebiscytu okazały się przegraną Polski. Dzięki staraniom Heleny
Sierakowskiej w 40 niemieckich szkołach na ziemi malborskiej wprowadzono lekcje
polskiego. Z pomocą innych osób zorganizowała 15 polskich przedszkoli, do których
uczęszczało 650 dzieci polskich. Była również prezesem Polsko – Katolickiego Towarzystwa
Szkolnego. Działała w Towarzystwie Ziemianek i Towarzystwie Kobiet św. Kingi.

Inspektor nadmienił, że w budynku przy ul. Piastowskiej, który został rozebrany mieściła się
komisja plebiscytowa. Fakt ten miał wpływ na przedstawioną propozycję nazwy ulicy, której
lokalizacja jest w pobliżu.

Przewodniczący Rady poinformował, że do niego wpłynęło pismo Zastępcy dyrektora
Muzeum II Wojny Światowej w Gdańsku dr Janusza Marszalec w sprawie poparcia wniosku
Malborskiego oddziału Zrzeszenia Kaszubsko-Pomorskiego odnośnie nadania nazwy ulicy
j.w.

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej
i Komunikacji, Komisja Rozwoju Gospodarczego i Komisja ds Społecznych, aczkolwiek
przewodniczący tej komisji uważa, że sprawa nadawania nazw ulicom i placom w mieście
powinna być uporządkowana. Obecnie jest tak, że kto wystąpi z wnioskiem, to zaraz nadaje
się nazwę na najbliższej sesji. Nie ma możliwości przeprowadzenia konsultacji z
mieszkańcami. Wg radnego wszyscy uprawnieni powinny zgłaszać wnioski cały rok,
natomiast rozpatrywanie tych wniosków powinno odbywać się raz w roku.

Przewodniczący Rady zaznaczył, że dyskusja na ten temat odbyła się na wczorajszym
posiedzeniu prezydium Rady i przewodniczących komisji.           W wyniku tej dyskusji
Prezydium ustaliło, że wnioski będą zbierane do końca roku a w roku przyszłym, zgodnie z
planem pracy Rady, zostaną rozpatrzone.

Radny K.Grylak - przeprowadziłem konsultacje społeczne i w zasadzie, (poza jednym)
wszyscy pozytywnie ten projekt ocenili. Nazwanie ulicy imieniem państwa Sierakowskim, w
pobliżu Domu Polskiego jest jak najbardziej uzasadnione. Następnie radny opowiedział rys
historyczny okresu plebiscytowego przed II wojną światową.
Więcej chętnych do zabrania głosu nie było.
Przewodniczący Rady poddał omawiany projekt uchwały pod głosowanie. Za podjęciem
uchwały głosowało 21 radnych (jednomyślnie).
W wyniku glosowania Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr XXII/237/12 w sprawie  nadania
nazwy dla dawnej ulicy Solnej (uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokółu).

f) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia raportu końcowego z wykonania „Programu
Ochrony Środowiska dla Miasta Malborka do roku 2011 z perspektywą na lata 2012-
2015” uzasadniła naczelnik wydz.GKO Barbara Kozicka następująco: Zgodnie z



13

art.18 ust.2 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska organ
wykonawczy gminy sporządza cyklicznie raporty z realizacji programu ochrony
środowiska
i przedstawia je radzie gminy. Raport śródokresowy za okres 2008-2010 został
przyjęty Uchwałą Nr VI/46/11 Rady Miasta Malborka z dnia 30 marca 2011 r.
Niniejszy dokument formalnie dotyczy roku 2011, jednak z uwagi na fakt, że stanowi
raport końcowy z realizacji Programu i niezbędne jest kompleksowe podsumowanie
stopnia jego wdrożenia, obejmuje cały okres obowiązywania, a więc lata 2008-2011.
Raport z wykonania Programu dostarczył wnioski do aktualizacji Programu na kolejne
lata. Wobec powyższego podjęcie niniejszej uchwały uważam za uzasadnione.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisję Gospodarki Komunalnej,
Mieszkaniowej i Komunikacji.

Pytań ani uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie powyższy  projekt uchwały – za
podjęciem było 21 radnych.

W wyniku głosowania Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr XXII/238/12 w sprawie w sprawie
przyjęcia raportu końcowego z wykonania „Programu Ochrony Środowiska dla Miasta
Malborka do roku 2011 z perspektywą na lata 2012-2015” (treść uchwały stanowi
załącznik nr 11 do protokołu).

g) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla miasta
Malborka na lata 2012-2015 z uwzględnieniem perspektywy na lata 2016-2019”
uzasadniła naczelnik wydz.GKO B.Kozicka:

Zgodnie z art. 17 ust.1  i art.18 ust. 1 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony
środowiska organ wykonawczy  gminy sporządza gminne programy ochrony środowiska, a
rada  gminy je uchwala.

W myśl art. 14 ust. 2 ustawy – Prawo ochrony środowiska dokument ten powinien
podlegać aktualizacji nie rzadziej niż co 4 lata. Do tego dokumentu załącza się pisemne
podsumowanie zawierające uzasadnienie wyboru przyjętego dokumentu w odniesieniu do
rozpatrywanych rozwiązań alternatywnych, a także informację, w jaki sposób zostały wzięte
pod uwagę i w jakim zakresie zostały uwzględnione: ustalenia zawarte w prognozie
oddziaływania na środowisko, opinie właściwych organów, zgłoszone uwagi i wnioski,
propozycje dotyczące metod i częstotliwości przeprowadzania monitoringu skutków realizacji
postanowień dokumentu.
Program ochrony środowiska  ma na celu efektywne zarządzanie ochroną środowiska w celu
realizacji polityki ekologicznej państwa.
Powyższy projekt został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Komunalnej,
Mieszkaniowej i Komunikacji. Przewodniczący tej komisji dodał, że najistotniejszym
kierunkiem działania zawartym w programie, narzuconym przez Unię Europejską, jest
osiągnięcie w 2014 roku odzysku 60% surowców i recyklingu 55% odpadów
opakowaniowych oraz osiągnięcie odzysku 50% odpadów biodegradowalnych, tak, by nie
trafiły na składowiska. Ważny jest także odzysk baterii i akumulatorów do 40% .
Radny K.Grylak – przy podejmowaniu decyzji nie mogę pozwolić bym nie kierował się
autonomią. Nie mogę zgodzić się z tym, że ktoś nam coś narzuca,  jak powiedział
przedmówca. Czy to jest nasza wola, czy faktycznie ktoś nam narzuca uchwalenie takiego
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programu?

Radny L.Witkiewicz – komisja, której przewodniczę jest zainteresowana efektywnością tego
programu ponieważ zależy nam na ochronie zdrowia.

Radny Z.Leszczyński zapytał do kiedy musi być wprowadzony nowy system gospodarowania
odpadami?

Naczelnik B.Kozicka – nowelizacja ustawy o czystości i porządku w gminach zobowiązuje
organy samorządowe do podjęcia strategicznych działań do końca roku 2012, łącznie z
nowym regulaminem utrzymania porządku i czystości w gminach. System musi być spójny z
systemem krajowym i wojewódzkim. Ostatecznie nowy system wchodzi w życie od lipca
2013 roku.

Radny S.Berliński – nad ochrona środowiska zastanawia się cały świat a w tym Europa. Jeśli
są już wypracowane systemy i dobrze działają, to tylko brać z nich przykład. Jesteśmy
członkiem Unii Europejskiej i realizujemy zamierzenia zmierzające do poprawy warunków
życia.

Przewodniczący Rady zakończył dyskusję i przystąpił do głosowania nad podjęciem uchwały.
W wyniku głosowania Rada Miasta jednogłośnie (21 głosów za) podjęła Uchwałę Nr
XXII/239/12 w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla miasta Malborka
na lata 2012-2015 z uwzględnieniem perspektywy na lata 2016-2019”

(uchwała jest załącznikiem nr12 do protokółu).

i) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zmiany nazwy Miejskiego Domu
Kultury w Malborku i nadania jednostce nowego statutu uzasadniła naczelnik wydz. OKS
Jolanta Leszczyńska: zmiany w tej uchwale związane są z właściwym doprecyzowaniem
zapisów dot. MCKiE, które są niezbędne do prawidłowego rozliczania podatku. Zmiany dot.
§ 6 i § 8. Wnioskuję o przyjęcie zaproponowanych zmian.

Powyższy projekt został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję    Oświaty, Kultury i
Sportu z tym, że wniesiono niewielkie poprawki tego typy jak: do słów turnieje szachowe (w
wyliczaniu działalności), dodano wyraz „zajęcia” czyli obecnie brzmienie jest następujące
„zajęcia i turnieje szachowe” oraz poprawiono kilka błędów literowych.

Radny K.Grylak zaproponował dodanie wyrazu głównie w § 1 w drugim wierszu po wyrazie
„kultury”dodać wyraz „głównie”. Brzmiałoby to następująco: „w zakresie kultury, głównie
sztuki, nauki i sportu odpłatnie i nieodpłatnie....”. Radny uzasadnił propozycję następująco:
Pociąg europejskiej kultury wyjechał z Grecji. Kultura europejska oparta jest na triadzie, na
trzech słowach: prawda, dobro, piękno. Prawda poprzez poznanie jest celem nauki, dobro
poprzez postępowanie jest celem moralności, piękno poprzez twórczość jest celem sztuki.
Jeżeli się mówi: że w zakresie kultury, nauki i sztuki, to miesza się składowe z podmiotem.
Nauka i sztuka są to składowe kultury, dlatego dodajmy zatem słowo „głównie”, by ktoś w
tym technokratycznym świecie, nie doszedł do wniosku, że miał do czynienia z analfabetami.

Przewodniczący komisji poinformował, że ten wniosek radny K.Grylak złożył na posiedzeniu
Komisji i był jedyną osobą, która go poparła, inni byli przeciwni. Pan próbuje z uporem
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maniaka udowodnić wyższość kultury nad sztuką.
Przewodniczący Rady, zgodnie z regulaminem, każdy radny może zgłosić wniosek na sesji.
Zwrócił się do wnioskodawców o złożenie wniosków na piśmie i ogłosił 10 minutową
przerwę w obradach.
Po wznowieniu sesji Przewodniczący Rady przypomniał w jakim punkcie porządku obecnie
toczą się obrady. Następnie odczytał złożone wnioski:

1. Komisji OKS o dodanie wyrazu „zajęcia” (patrz wyżej) wypowiedź
Przewodniczącego Komisji OKS oraz w §6 pkt 8 zamiast wyrazu „nośnika” powinno
być „nośnikach”.

2. Radnego K.Grylaka o dodanie wyrazu „głównie” co wzbogaci treść statutu (patrz
wypowiedź radnego wyżej).

Głosowanie nad wnioskami Komisji: pierwszym - za 20 głosów, przeciwnych nie było,
wstrzymujący się 1 głos; drugim – za jednogłośnie.
Głosowanie nad wnioskiem K.Grylaka – za 3 radnych, przeciw 14, wstrzymało się 4.
Wniosek nie został uwzględniony.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie treść projektu uchwały wraz z
przegłosowanymi poprawkami – za głosowało 18 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymało
się 3.

W wyniku głosowania Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr XXII/240/12 zmieniająca uchwałę w
sprawie zmiany nazwy Miejskiego Domu Kultury w Malborku i nadania jednostce nowego
statutu (uchwała stanowi załącznik nr 13)

j) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie przekształcenia szkół podstawowych
w Malborku uzasadniła naczelnik wydz. oks Jolanta Leszczyńska następująco: W dniu 1
września 2012 roku nastąpi otwarcie nowej szkoły wybudowanej dla uczniów w
Malborku przy ul. Stanisława Hadyny  18. W związku z tym, od 1 września 2012r.,
Szkoła Podstawowa Nr 3 im. 2 Pułku Nocnych Bombowców „Kraków” w Malborku
zmieni siedzibę z dotychczas zajmowanej przy ul. Głowackiego 111 na nową przy ul.
Stanisława Hadyny 18. Zmiana siedziby szkoły musi być powiązana z regulacjami
dotyczącymi zmiany sieci szkół, o której mowa w art. 17 ustawy o systemie oświaty.
Ustalenie planu sieci szkół prowadzonych przez gminę należy do kompetencji  rady
gminy i tym samym do jej kompetencji należą również zmiany w sieci szkół. Biorąc
powyższe pod uwagę wnoszę o podjęcie niniejszej uchwały.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty, Kultury i Sportu.
Przewodniczący poddał projekt pod głosowanie.

Rada Miasta jednogłośnie (21 za) podjęła Uchwałę Nr XXII/141/12 w sprawie
przekształcenia szkół podstawowych w Malborku (treść uchwały stanowi załącznik nr
14 do protokółu).

k) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Miasta Malbork do projektu p.n.”Cyfrowo
połączeni II” uzasadnił Zastępca Burmistrza M.Rusek, który powiedział, iż ten
przyspieszony tryb jest spowodowany tym, że dosyć długo trwały prace związane z
podjęciem decyzji o przystąpieniu do tego programu. Wymagało to konsultacji z
podmiotami publicznymi, albowiem projekt ten przewiduje i daje możliwość wsparcia
nie tylko gospodarstw domowych ale także instytucji publicznych takich jak: szkoły,
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biblioteki oraz innych instytucji kultury i edukacji. Jest to uchwała intencyjna, co
pozwoli na zapewnienie formalnej poprawności przy składanym wniosku. Trwają prace
nad budowaniem realnego harmonogramu, które zostaną zakończone do połowy
września. Na dzisiaj przewidujemy, że projekt zamknie się kwotą ok. 2,5 mln zł. To jest
bardzo dużo, ale trzeba pamiętać, że w bardzo dużym stopniu będziemy mogli
wyposażyć instytucje publiczne w sprzęt komputerowy z urządzeniami peryferyjnymi
i oprogramowaniem. Warto podkreślić, że jest wysoki stopień dofinansowania, bo do
85%, co rzadko się zdarza. Byłoby więc nierozsądne nie obiegać się o te pieniądze.
Proszę o podjęcie przedmiotowej uchwały.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty, Kultury i Sportu.

Radny D.Kostrzewa jest zdania, że trzeba ten projekt poprzeć. Zwrócił uwagę, że
dofinansowanie wyniesie 2,5 mln zł, dofinansowanie własne 375.000 zł. Za te 2,5 mln zł ma
trafić do naszych placówek ok. 100 zestawów komputerowych i 30 zestawów do
użytkowników indywidualnych. Z moich obliczeń wynika, że koszt jednego zestawu wyniesie
19.000 zł. Ale można na to spojrzeć w inny sposób. Za 375.000 zł do naszych placówek trafia
100 komputerów, czyli koszt jednego wyniesie 3.700 zł i to już można zaakceptować. Jeszcze
biorąc 30 zestawów domowych, to koszt wyniósłby ok. 3.000 zł. Cena ta jest do przyjęcia.
Dodając do tego koszt wdrożenia, szkolenia, koszt dostarczenia internetu do tych systemów.
Obserwuje całe mnóstwo projektów informatycznych i nie mogę oprzeć się wrażeniu, że jest
to trwonienie pieniędzy. I w naszym przypadku tez takie wrażenie mam. Ale pieniądze z kasy
miejskiej są skalkulowane w granicach rozsądku, więc uważam, że należy ten projekt
poprzeć.

Zastępca Burmistrza M.Rusek, proszę pamiętać, że to jest wniosek „Cyfrowo wykluczeni” a
więc priorytetem jest jednak te 30 gospodarstw domowych. To nie jest tylko sprzęt, ale
wszystkie instrumenty do tego, aby te osoby mogły wyjść z wykluczenia. Pamiętajmy, że
adresatami będzie grupa społeczna korzystająca z pomocy MOPS. Są to osoby, które nie
umieją się posługiwać tym sprzętem, więc konieczne będzie przeszkolenie no i dostęp do
internetu w czasie trwania projektu. Nie można tak prosto podzielić kwoty na ilość jednostek
komputerowych dlatego, że są to różne urządzenia. Chcemy również pozyskać nowoczesne
oprogramowanie dla CKiE, dla przyszłej Mediateki i Multicentrum. W tej ilości są komputery
dla osób niedowidzących, taki komputer jest droższy, bo ma specjalne oprogramowanie.
Więcej chętnych do zabrania głosu nie było.
Przewodniczący poddał pod glosowanie projekt uchwały.
Rada Miasta jednogłośnie (21 za) podjęła Uchwałę Nr XXII/242/12 w sprawie
przystąpienia Miasta Malbork do projektu p.n. ”Cyfrowo połączeni II” (uchwała stanowi
zał. nr 15 do protokołu).

ad pkt 9
Upoważnienie Komisji Rewizyjnej do rozpatrzenia skargi Antoniego Latkiewicza.

Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynęła do niego skarga na pracę Wydziału
Rozwoju i Gospodarki Przestrzennej. Przewodniczący spotkał się ze skarżącym Antonim
Latkiewiczem, który przedstawił sporne sprawy. Uznał zatem, że właściwą drogą będzie
upoważnienie Komisji Rewizyjnej do rozpatrzenia skargi. A zatem na zasadzie § 25 pkt 4
Statutu Miasta stanowiącego załącznik do Uchwały X/111/11 Rady Miasta Malborka z dnia



17

25 sierpnia 2011 wnioskuje o przekazanie jej do tej komisji.
Następnie poddał wniosek pod głosowanie.
Rada Miasta jednomyślnie głosowała za przekazaniem skargi Antoniego Latkiewicza  do
rozpatrzenia przez Komisje Rewizyjną.

ad pkt 10
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
Odpowiedzi udzielił Burmistrz Miasta Andrzej Rychłowski:
 w sprawie remontu ul. Okopowej – obecnie nie może być przeprowadzony remont

kapitalny z powodu braku środków w budżecie na ten cel. Postaramy się w przyszłym
roku zapewnić pieniądze na konieczne naprawy.

 W sprawie budynku tzw. po Kędziorze – miasto sprzedało tę nieruchomość. Były
prolongowane terminy rozpoczęcia odtworzenia tego budynku. Właściciel zmienił
koncepcję, ponieważ zamiast remontu, nastąpi odtworzenie. Właściciel ma rozpocząć
prace jesienią br.

 w sprawie budynku naprzeciwko BGŻ, właściciel już raz przesuwał termin. Następnie
nieruchomość przejął komornik i sprzedał osobom trzecim. Obecnie nie mamy na to
wpływu.

 Odnośnie mapki własności terenów sądzę, że wydział RGP udzieli informacji radnej
B.Piątkowskiej w tej sprawie.

 Oświetlenie budynku UM jest wykonane w takim zakresie na jakie nas było stać.
Podnoszą one walory estetyczne budynku.

 Miasto sukcesywnie uzupełnia pojemniki na śmieci, niedawno została zakupiona
partia i rozstawiona na terenie miasta.

 W sprawie nieprawidłowego krzyżowania się dróg żywnościowych w Przedszkolu Nr
8, pewnie da się to poprawić o ile będą środki w budżecie. Zapoznam się z ta sprawą.

 Sprawa drogi dojazdowej do budynków przy ul. Bema wygląda następująco:
wspólnoty mieszkaniowe zwracały się już z tą sprawą do parlamentarzystów, trwały
dyskusje z AMW ok roku jednak bez skutku. Agencja Mienia Wojskowego sprzedała
teren osobie prywatnej. Miasto nie było zainteresowane tym terenem, ponieważ
byłoby to nieekonomiczne. Po wydzieleniu drogi pozostały kawałek gruntu nie
nadawałby się do żadnej zabudowy. W tej sytuacji uchwalony został miejscowy plan
zagospodarowania przestrzennego dla tego terenu, który jakby blokuje na jakiś czas
budowę. Właściciel planuje umiejscowić na tej szerszej części niewielki budynek.
Natomiast droga wewnętrzna ma pozostać i spełniać swoja funkcję. Również
Wspólnoty mogły ten teren wykupić, cena nie była zbyt wysoka. Wspólnoty nie miały
nawet zabezpieczonego terenu pod śmietniki. Nie przypominam sobie takiej sytuacji,
by była mowa o jakiejś rekompensacie.

Radny M.Charzewski chce się upewnić, że nie było żadnej propozycji sprzedaży terenu, o
którym mowa (przy ul. Bema) z bonifikatą.
Burmistrz potwierdził, że nie było.
Radny J.Barnaś – uczestniczył w spotkaniach Wspólnoty i potwierdził, że nie było żadnej
bonifikaty. Przewijała się w rozmowach informacja, że bonifikata Miastu może być
udzielona, jednak ostatecznie stanęło na tym, że Miasto może kupić grunt wg wyceny w
przetargu. W rozmowach uczestniczył poseł Kulas.

Radny K.Grylak – trzeba dodać, że obecność znaków drogowych potwierdza, że mieliśmy i
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mamy do czynienia z ciągiem komunikacyjnym. A ten teren został sprzedany. Mieszkańców
zostawiono samym sobie, trzeba im pomóc. Ktoś do tego dopuścił, lub zaniedbał.
Burmistrz Miasta – nie jest to droga miejska.

ad pkt 11
Informacja na temat protokółu z XXI sesji Rady Miasta Malborka.
Protokół był wyłożony w Biurze Rady oraz przed sesja na sali posiedzeń. Uwag do protokołu
nie było. Przewodniczący poinformował, że w dniu dzisiejszym go podpisze.

ad pkt 12
Komunikaty i wolne wnioski.
Wiceprzewodnicząca Rady B.Piątkowska przekazała, że na posiedzeniu Komisji OKS Radni;
Teresa Zdanowicz i Zeneon Kowiel wyszli z inicjatywą ufundowania nowo otwieranej Szkole
Podstawowej Nr 3 prezentu. Potrzeb jest jeszcze wiele. Co to będzie zdecydują radni w
odpowiednim terminie. Obecnie chodzi o zebranie składki w wysokości 100 zł. Zaprosiła
również Burmistrzów do udziału.
Burmistrz Miasta – Szkoła znalazła darczyńców. Kilka firm malborskich ufundowało
wyposażenie klas, ale myślę, że inicjatywa jest bardzo potrzebna.
Radny J.Markowski – cieszę się z tej inicjatywy, jest to szczytny cel. będzie to gest dobrej
woli.
Radny K.Grylak – rzeczywiście na posiedzeniu Komisji OKS taki wniosek padł, podał nawet
celowość, chodziło o zakup krzeseł czy taboretów do szkoły. Informuję jednak, że już
dokonałem zakupu upominku dla tej szkoły, więc do tego nurtu raczej się nie dołożę.
Panu Burmistrzowi z całego serca winszuję terminowego zakończenia budowy tej szkoły.

W ramach moich mandatowych obowiązków dowiedziałem się od mieszkańców o
artykule w Dzienniku Bałtyckim, że delegacje miast partnerskich, które brały udział w
imprezie Magic Malbork, zostały zakwaterowane nowo powstałym w hotelu przy ul.
Kościuszki należącym do spółki, w której udziałowcami są małżonki trzech samorządowców.
Pytam pana Przewodniczącego,czy wiadomo mu o kim mowa?
Przewodniczący Rady – w spółce tej jest moja żona, ale byłem na urlopie i nie wiem, co w
tym czasie się wydarzyło. Jak będę miał jakiekolwiek informacje, to panu przekażę.
Radny D.Kostrzewa zwrócił się do członków Komisji Rewizyjnej, której jest
przewodniczącym o pozostanie członków tej komisji po zakończeniu sesji.
ad pkt 13
Zakończenie sesji.
Przewodniczący Rady oznajmił, że porządek sesji został wyczerpany, wobec tego zamknął
XXII sesje Rady Miasta Malborka.
Protokółowała Anna Pobłocka

Przewodniczący Rady

Arkadiusz Mroczkowski


